
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-12-09, § 9 

 

 Tid Torsdagen den 9 december 2010 kl 16.00-16.20 
   

 Plats Virvelvinden, Stadshuset 
   

 Justerat 15 december 2010 

 
 

 

 

Joakim Larsson Kenneth Nilsson 

  
Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Joakim Larsson (M), ordföranden  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordföranden § 9-25 

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Göran Kindvall (M)  

Kenneth Nilsson (S)  

Berit Kruse (S)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

 Sebastian Carlsson (M) tjänstgörande 

Anders Alvebäck (M) tjänstgörande 

Per Hallberg (M)  

Anette Hellström (M)  

Erik Slottner (KD)  

Christer Mellstrand (C)  

Maria Östberg Svanelind (S) tjänstgörande§§ 1-8  

Margareta Malm (S) tjänstgörande 

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP) tjänstgörande  

  

 

Förhinder har anmälts av följande ledamöter Katharina Gratschew (M), Ulf Fridebäck 

(FP), Jari Visshed (S) och Emilia Hagberg (MP) samt ersättarna Burhan Yildiz (FP) 

och Clara Lindblom (V) 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Olle Cyrén, Ann-Charlotte Bergqvist, Gunnar 

Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Nikolina Bucht från roteln.  

 

 



  

 § 9 
Förbättrade demokratiska processer i den fysiska planeringen av 
Stockholm. Motion (2010:33). Svar på remiss 
Dnr E2010-000-01524 

 
Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets förslag: 

 

1 Kommunstyrelsens remiss av motion (2010:33) av Cecilia Obermüller (MP) 

 besvaras med exploateringskontorets tjänsteutlåtande. 

 
Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 22 november 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh 

 (V) föreslår följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att som svar på motionen anför följande: 

 

 En av de viktigaste uppgifterna för staden är att planera och verkställa 

 bostadsbyggandet för de behov som en växande stad har. Vi har dock varit  

 djupt kritiska när det gäller hur planeringen har skett under de senaste åren. 

 Därför  finns det en del förslag i motionen som är värda att beaktas på ett 

 seriöst sätt. 

 

 Nämnden har ett tidigare beslut om att när ärenden skickas till nämnden så 

 skickas de även till ledamöter i den berörda stadsdelsnämnden. Vi kan 

 konstatera att detta inte har fungerat tillfredställande under mandatperioden. 

 Det vi kan läsa av ärenden är att kommunikationen sker med förvaltningen, 

 inte med nämnden. Det är viktigt att hitta ett sätt att kommunicera med de 

 förtroendevalda i stadsdelsnämnderna.  

 

 Vi förordar att bostadsbyggandet styrs av en områdesplanering som kan vara 

 stadsdelsvis. Då kan man redan på planeringsstadiet utreda sådant som behov 

 av service, parker, idrottsanläggningar etc. Det skall också tas särskilt hänsyn 

 till besluten som har fattats av en enig stadsdelsnämnd 

 

3) Torkel Tigerschiöld (MP) föreslår följande: 

 

 1 Exploateringsnämnden beslutar att i huvudsak bifalla motionen samt anför 

  följande: 

 

 Exemplen är många som visar att Stockholms planprocess inte fungerar 

 tillfredsställande.  Det är bekymmersamt att Exploateringskontoret inte ser 

 problemen med att det är byggföretagen som avgör var och hur det ska byggas 

 i Stockholm.  

 

 

http://www.troint.stockholm.se/troint/detail_person.asp?inr=3060


  

 Om Stockholm ska klara av att bygga 15 000 bostäder och samtidigt ha kvar 

 grönområden, skolgårdar och idrottsplatser måste planprocessen förändras.  

 Det kommer att krävas en rad olika åtgärder för att få till stånd en effektiv, 

 hållbar och demokratisk planprocess och motionen tar upp en del av dem. 

  

 Kommunen måste ta ett helhetsgrepp över varje stadsdel istället för att låta 

 byggföretagens förslag styra planeringen in i minsta detalj. Stockholm ska 

 byggas utifrån vad som är bra för stockholmarna, inte enbart utifrån var 

 och hur byggföretagen vill bygga. För att klara av en hög byggtakt, utan att 

 bygga sönder Stockholm, måste kommunen genomföra en övergripande 

 planering för varje stadsdel och stockholmarnas åsikter ska tas tillvara i ett  

 tidigt skede i planeringen av nya bostäder.   

 

 Det systemskifte i bostadsplaneringen som vi vill se har tidigare prövats i 

 Stockholm och används i flera andra kommuner. I stadsdelen Kärrtorp, under 

 mitten av 2000-talet, gjordes en övergripande planering som tog tillvara 

 stockholmarnas åsikter i utformandet av planerna i en s k omvänd 

 planprocess. Revisorernas utvärdering av projektet rekommenderade fortsatt 

 arbete med metoden omvänd planprocess, visade på nöjda invånare, få 

 överklaganden samt slog fast att önskat antal bostäder hade byggts. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Joakim Larsson (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorens förslag. 

 
Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m.fl. (S) och Ann-Margarethe Livh (V) 

reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag till beslut. 
 

Torkel Tigerschiöld (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag 

till beslut.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


